



“情牽母校·感恩回歸”校友系列活動
“Giving Back to the Alma Mater” Activity Series

劉少榮博士

傑出校友講座

Dr. Anthony Lau
Distinguished Alumni Talk



物流企業之道

Logistics Path to Entrepreneurship

日期 / Date: 17/9/2010 (星期五 Friday)
時間 / Time: 2:30 p.m.
地點 / Venue: 何賢會議中心 HG03 室
Room HG03,
Ho Yin Convention Centre



出席活動的同學可獲全人發展獎勵計劃“智”項的20個SPECIAL“A”及至叻星
Participating students will be awarded 20 SPECIAL "A" on "Intellectual"
in the Whole Person Development Award Program & Smart Point

如欲查詢，請聯絡新聞及公共關係部葉小姐
For enquiries, please contact Ms. Mandy Ip of the Information and Public Relations Office
(電話 Tel: 8397 4339 / 電郵 Email: mandyip@umac.mo)

劉少榮博士

- 英國愛丁堡納皮爾大學經濟學博士
- 東亞大學（澳門大學前身）工商管理碩士
- 香港運輸物流學會會士及英國皇家特許行銷學會的會士

劉少榮博士現任太平洋航空主席，之前他是香港聯交所上市公司保昌物流有限公司的創始股東、前主席和行政總裁。在他的傑出領導下，保昌物流由一家小型公司發展成為一個跨國物流集團，銷售營業額曾高達46.3億港幣。憑著在物流業界創造的輝煌成績，他在2005年獲頒授首屆香港傑出物流成就大獎；2006年帶領保昌物流獲得香港物流企業大獎、香港物流大獎及香港商業獎；2007年在第21界亞洲貨運與供應鏈大獎上獲得終身成就獎；2009年獲香港政府頒授銅紫荊星章，表彰其對香港物流業作出的卓越貢獻。

Dr. Anthony Lau

- Holder of a Ph. D. in Economics Degree from the Edinburgh Napier University, United Kingdom
- Holder of a Master of Business Administration Degree from the University of East Asia (predecessor of the University of Macau)
- Fellow member of the Institute of Logistics and Transport and fellow member of the Chartered Institute of Marketing

Dr. Lau is currently Chairman of the Pacific Air Ltd. He was a founding shareholder and former Chairman and Chief Executive of BALtrans Holdings Ltd (BALtrans) listed on the Hong Kong Stock Exchange. Under his leadership, BALtrans developed from a small company into a global logistics group with a sales turnover of HKD 4.63 billion. He was awarded the Outstanding Achievement Award in the first Logistics Awards Hong Kong 2005. Under his leadership, BALtrans Holdings Ltd. was awarded Hong Kong Logistics Awards for Enterprises, Logistics Award Hong Kong 2006 and International Award, DHL/SCMP Hong Kong Business Award 2006. In 2007, he was honoured with "2007 Life Time Achievement Award" in the 21st Asian Freight and Supply Chain Award (AFSCA). In 2009 he was awarded the Bronze Bauhinia Star 2009 by the Hong Kong SAR Government in recognition of his remarkable contributions to the logistics industry in Hong Kong.



澳門大學
UNIVERSIDADE DE MACAU
UNIVERSITY OF MACAU

主辦單位：新聞及公共關係部、校友及發展辦公室、學生事務處
Organized by: Information and Public Relations Office, Alumni and Development Office, Student Affairs Section